
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 4 lipca 2016 r. 
 

OA.0002.5.2016.RG 
 

PROTOKÓŁ Nr XX/2016 
 

z obrad XX sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która odbyła się 
29 czerwca 2016 r. w Świetlicy Wiejskiej w Krzywczy 

 
 

 Na XX sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 14 radnych (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto 
w obradach wzięły udział zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności 
stanowią załączniki nr 2 i 3 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad 1. 
 W związku z usprawiedliwioną nieobecnością Przewodniczącego Rady 
Gminy, Wiceprzewodniczący Rady Gminy Piotr Wanat o godz. 1207 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec składu Rady 
Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
 

Ad 2. 
 Następnie Przewodniczący obradom przedstawił proponowany 
porządek obrad. 
 

 Porządek obrad w wyniku przeprowadzonego głosowania przyjęty został 
jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
i 0 głosach „wstrzymujących się”. 
 

Porządek obrad obejmuje: 
 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Przyjęcie sprawozdań finansowych oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy za 2015 rok w tym: 
1) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania 

finansowego; 
2) przedstawienie sprawozdania z wykonania planu finansowego 

w Gminnej Bibliotece Publicznej, 
3) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego; 
4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzywcza 

wraz z wnioskiem w sprawie absolutorium; 
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5) zapoznanie radnych z opinią regionalnej izby obrachunkowej dotyczącej 
sprawozdania z wykonania budżetu oraz z opinią dotyczącą wniosku 
komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium; 

6) dyskusja o wykonaniu budżetu; 
7) rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań finansowych za 2015 rok; 
8) rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Krzywcza absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2015 rok. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia tytułów „Honorowy 
Obywatel Gminy Krzywcza” oraz „Zasłużony dla Gminy Krzywcza” 
i uchwalenia regulaminów nadawania tytułów. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zakończenie obrad. 
 
 

Ad 3. 
 Protokoły Nr XVIII/2016 i XIX/2016 z obrad poprzednich sesji Rady 
Gminy Krzywcza zostały wyłożone do wglądu wraz z informacją, 
aby ewentualne wnioski i zastrzeżenia zgłaszać do końca sesji. Jeśli takich 
nie będzie, zostanie to uznane jako przyjęcie tych protokołów. 
 
 

Ad.4. 
 Przystępując do realizacji punktu 4 obrad Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy Piotr Wanat oddał głos Skarbnikowi Gminy Beacie Wielgosz, która 
przedstawiła sprawozdanie Wójta Gminy Krzywcza z wykonania budżetu 
za 2015 rok. 
 Skarbnik Gminy przedstawiła również roczne sprawozdanie finansowe 
za 2015 rok składające się z bilansu z wykonania budżetu gminy, łącznego 
bilansu jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego, 
łącznego rachunku zysków i strat jednostki oraz łącznego zestawienia zmian 
w funduszu jednostki. 
 Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie z wykonania 
planu finansowego w Gminnej Bibliotece Publicznej w Krzywczy. 
 Skarbnik Gminy przedstawiła także informację o stanie mienia 
komunalnego w poszczególnych sołectwach za 2015 rok. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Bosak przedstawił opinię 
Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Krzywcza za 2015 rok 
stanowiącą załącznik nr 1 do Uchwały Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Krzywcza z dnia 24 maja 2016 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy Krzywcza na 2015 rok. 
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Z treści tej opinii wynika, że Komisja jednogłośnie pozytywnie rozpatrzyła 
roczne sprawozdanie finansowe za 2015 rok, sprawozdanie z wykonania 
budżetu gminy na 2014 r. wraz z opinią regionalnej izby obrachunkowej o tym 
sprawozdaniu, sprawozdanie z wykonania planu finansowego w Gminnej 
Bibliotece Publicznej w Krzywczy za 2015 rok oraz informację o stanie mienia 
komunalnego w poszczególnych sołectwach z terenu gminy Krzywcza 
za 2015 rok i złożyła wniosek do Rady Gminy o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy Krzywcza za 2015 rok. 
 Skarbnik Gminy przedstawiła Uchwałę Nr 11/16/2016 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 10 maja 
2016 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu Wójta Gminy Krzywcza z wykonania 
budżetu za 2015 rok oraz przedstawiła także Uchwałę Nr 11/26/2016 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 
2 czerwca 2016 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Krzywcza o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2015 rok. 
 Następnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję 
o wykonaniu budżetu, jednak ze względu na brak uwag i zapytań w tym 
zakresie przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz odczytała projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu na 2015 rok. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała Nr XX/108/2016 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Skarbnik Gminy Beata Wielgosz odczytała projekt uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Krzywcza 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu na 2015 rok. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” (Uchwała Nr XX/109/2016 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 
 

 Wójt Gminy zabierając głos, podziękował za udzielenie mu absolutorium 
za 2015 rok. 
 

 O godz. 12:55 Wiceprzewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę 
w obradach, która trwała do godz. 13:18. 
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Ad.5. 
 Realizując kolejny punkt porządku obrad Rada Gminy przystąpiła 
do rozpatrzenia przygotowanych projektów uchwał. 
 W pierwszej kolejności rozpatrzono projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie ustanowienia tytułów: „Honorowy Obywatel Gminy 
Krzywcza” oraz „Zasłużony dla Gminy Krzywcza” i uchwalenia regulaminu 
nadawania tytułów. 
 Zastępca Wójta Gminy Wojciech Sobol przedstawił projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy. 
 

 Radny Ryszard Pawłowski wnioskował, aby w Regulaminie nadawania 
tytułu „Honorowego Obywatela Gminy Krzywcza” i tytułu „Zasłużonego dla 
Gminy Krzywcza” w § 3 ust. 1 pkt 3 wykreślić słowa „organizacje polityczne”. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowany wniosek przyjęty został 
wynikiem: 13 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i 0 głosach 
„przeciwnych”. 
 

 Ponadto Radny Ryszard Pawłowski zaproponował, aby statuetki 
dla „Honorowego Obywatela Gminy Krzywcza” wykonać w kolorze srebrnym 
a dla „Zasłużonego dla Gminy Krzywcza” w kolorze złotym. 
 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak innych uwag 
i zapytań do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił 
do przeprowadzenia głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
Proponowana uchwała wraz z poprawką przyjęta została jednogłośnie 
wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” i 0 głosach 
„przeciwnych” (Uchwała Nr XX/110/2016 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu). 
 
 

Ad.6. 
 Wójt Gminy Krzywcza Wacław Pawłowski przedstawił informację 
o swojej pracy w okresie międzysesyjnym oraz o sposobie realizacji wniosków 
zgłoszonych na poprzednich sesjach (Informacje te stanowią załączniki nr 7 i 8 
do niniejszego protokołu). 
 

 Radna Maria Pawłowska stwierdziła, że wniosek w sprawie usunięcia 
nieużytkowanego skorodowanego stojaka dachowego na przewody 
elektryczne znajdującego się na budynku Świetlicy Wiejskiej w Reczpolu 
został tylko częściowo zrealizowany, gdyż zamiast usunąć go całkowicie 
to obcięto go na wysokości 20 cm. Zdaniem Radnej – pozostająca część tego 
stojaka korodując będzie w dalszym ciągu zanieczyszczać dach. 
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Ad.7. 
 Radny Ryszard Pawłowski pytał – Dlaczego zakres realizacji zadania 
termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej w Babicach nie obejmował 
docieplenia tego budynku? Kto był wykonawcą projektu technicznego tego 
zadania? 
 

 Odnosząc się do zapytania Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
w sprawie zakresu prac remont budynku w Krzywczy Wójt odpowiedział, 
że remont ten będzie obejmował wzmocnienie i docieplenie ściany od strony 
południowej nad dachem budynku pana Andrzeja Korytko oraz wymianę 
pokrycia dachowego. 
 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy pytał również – Czy był złożony 
wniosek do Wojewody Podkarpackiego o dotację na remont dachu na budynku 
Zespołu Szkół w Krzywczy i czy jest już jakaś odpowiedź? 
 Wójt odpowiedział, że wniosek ten został już dawno złożony. Pomimo 
kilkukrotnego uzupełniania tego wniosku, są duże szanse otrzymania tej 
dotacji. Planuje się pozyskać kwotę 100 000 zł, co pozwoli ona pokryć połowę 
środków finansowych planowanego etapu zadania. Druga połowa środków jest 
zabezpieczona w tegorocznym budżecie gminy, jako wkład własny. W tym 
roku planuje się zrealizować jeden z trzech najdroższych etapów tego 
zadania. 
 

 Wójt Gminy poinformował o problemach związanych z brakiem chętnych 
do najmu Ośrodka Wypoczynkowego w Babicach. Umówiony jest on na 
rozmowę z Wicemarszałkiem Województwa Podkarpackiego Bogdanem 
Romaniukiem na temat rozwiązania tych problemów. Dotyczy to 
w szczególności zmiany zapisów zasad najmu obiektu Ośrodka 
umożliwiających organizowanie tam imprez okolicznościowych. Możliwość ta, 
przyczyni się do tego, że będą chętni do wynajęcia tego Ośrodka. 
 

 Radny Marek Bosak stwierdził, że jeżeli będą zmienione warunki najmu 
umożliwiające organizowanie imprez okolicznościowych w Ośrodku 
Wypoczynkowym w Babicach, to ostatni odbyty przetarg, który został 
rozstrzygnięty, ale najemca nie podpisał umowy, powinien być unieważniony 
i ogłoszony nowy przetarg z nowymi zasadami najmu. Będzie wówczas więcej 
oferentów na kupno tego obiektu. 
 

 Radna Maria Pawłowska stwierdziła, że trawy na poboczach drogi 
powiatowej w Reczpolu koszone są nieefektywnie. 
 

 Radna Maria Pawłowska ponownie wnioskowała o zakup nowego 
kontenera na śmieci na potrzeby Świetlicy Wiejskiej w Reczpolu. 
 Wójt wyjaśnił, że przy żadnym budynku Świetlic Wiejskim na terenie 
gminy nie ma kontenerów na śmieci. Proponuje, aby przy planowaniu budżetu 
na 2017 rok ująć wydatki na zakup nowych kontenerów do wszystkich świetlic. 
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Ad.8. 
 Radny Stanisław Łabaziewicz wnioskował o pomalowanie dachu 
na budynku Świetlicy Wiejskiej w Skopowie. 
 Wójt wyjaśnił, że na pomalowanie tego dachu zakupiona zostanie farba. 
Jednak na malowanie tego dachu jest nieodpowiednia pora, ze względu 
na upały, a ponadto już długi czas, bo od kwietnia do końca czerwca, 
pracownicy z robót publicznych pracują w Skopowie. Teraz pracownicy ci będą 
skierowani do wykonywania zadań gospodarczych w innych miejscowościach. 
Jak czas pozwoli, to zadanie to będzie zrealizowane w okresie późniejszym. 
 

 Rada Maria Pawłowska pytała – Dlaczego zapytanie ofertowe na płyty 
betonowe dotychczas nie zostało złożone? Dlaczego nie rozwieziono żwiru na 
drogi? 
 

 Radny Zygmunt Sobol wnioskował, aby rozwóz żwiru na terenie gminy 
odbywał się w jednym dniu. 
 

 Sołtys wsi Skopów Franciszek Dudycz wnioskował o utwardzenie 
poboczy przy drodze powiatowej w Skopowie na odcinku od sklepu 
do wierzchołka wzniesienia w stronę Helusza. 
 

 Sołtys wsi Średnia Elżbieta Sitnik wnioskowała o przydzielenie 
pracowników z robót publicznych do wycięcia zakrzaczeń przy drogach 
gminnych w Średniej, gdyż nie można w niektórych miejscach przejechać 
kombajnem. 
 

 Radny Zygmunt Sobol stwierdził, że podczas ostatnich sesji Rady 
Gminy dość często w dyskusjach zgłaszane się nowe zadania do realizacji, 
które nie były ujęte w budżecie gminy. Zdaniem radnego – W nagłych i pilnych 
sytuacjach trzeba podejmować działania, na które nie były zaplanowane środki 
finansowe. Zgłaszanie Wójtowi nowych zadań do realizacji powoduje, 
że zmniejszają się środki, które Rada Gminy może podzielić na pilne i ważne 
zadania gospodarcze. Jego zdaniem – nie w porządku jest to, że w jednej 
miejscowości będzie wykonanych więcej zadań, a w drugiej mniej. Prosił, aby 
na sesjach Rady Gminy w ciągu roku, unikać zgłaszania do realizacji zadań, 
które można zaplanować podczas planowania budżetu na dany rok. 
 

 Odnosząc się do zapytania radnego Kazimierza Kurasza w sprawie 
uregulowania z Panem Facem przebiegu drogi dojazdowej do gruntów leśnych 
w Woli Krzywieckiej odpowiedzi udzieliła Kierownik Referatu Urzędu Gminy 
Krystyna Śmigielska. 
 
 

 Protokoły Nr XVIII/2016 i XIX/2016 z obrad poprzednich sesji Rady 
Gminy Krzywcza, ze względu na brak zgłoszonych uwag, uznane zostały jako 
przyjęte jednogłośnie. 
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Ad 9. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 1436 
IV zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VII kadencji. 
 

 Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołował 
 

(-) Mieczysław Klimko 

Wiceprzewodniczący Rady 
 

(-) Piotr Wanat 
 


